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ABSTRACT 

This experiment was conducted to study the effect of feeding 

broiler chicks on diets containing different levels of red hot pepper as 

natural feed additives on productive performance, dressing percentage 

and economical efficiency. Total number of 128 week old unsexed 

broiler chicks of Cob avin 43 strain were divided into four experimental 

groups of approximately similar body weight. Each group consisted of 

four replicates of eight birds each. The birds fed basal diet A (control) or 

basal diet supplemented with 1, 1.5 and 2% levels of red hot pepper for 

group A, B, C, respectively. The basal diet was formulated according to 

NRC (1994). 

Health of the stock, and performance parameters were recorded 

measures of dressing percentage and financial evaluation were 

monitories.  

The result indicated that the body weight gain, feed intake, feed 

efficiency, mortality rate and dressing percentage of the broiler chicks 

were not affected significantly by the addition of the red hot pepper as 

natural feed additives. 

The group of the chicks feed on 1% red hot pepper yielded the 

highest net profit compare to other tested groups. 
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 الأطروحـة ملخص

تأثير تغذية بدارى التسمين بعلائق تحتوي على لقد أجريت هذه التجربة لدراسة 
مستويات مختلفة من الفلفل الحار كإضافة غذائية طبيعية على أدائها الإنتاجي نسبة التصافي 

 .والمردود الاقتصادي

غير مجنس من  عمر أسبوع لاحمكتكوت  821استخدمت في هذه التجربة عدد 
متساوية تقريباً في الوزن الابتدائي احتوت كل  مجاميع تجريبية 3قسمت إلى 34آفن  كٌب ةسلال

ت تغذية الكتاكيت على عليقة المقارنة مكتاكيت، ت 1مكررات في كل مكررة  3مجموعة على 
(A )لتكون % 2، و8،1، 8: وعليقة المقارنة مضاف إليها الفلفل الحار بالمستويات التالية

تم تكوين العليقة وفقاً المقررات الغذائية الصادرة من  .، على التواليB ،C ،Dالمجموعات 
NRC  (4991.) 

وق، كما تم لنفيقة لصحة القطيع ونسبة التفوق وحساب نسبة اصتمت المراقبة الل
ويلية للغذاء، كما تم حاستهلاك العلائق، والأوزان الحية، وحساب الكفاءة التتسجيل القياسات، 

 .ةى التقييم الاقتصادي لعلائق التربيالتصافي الحارة والباردة للزبيح، بالإضافة إلحساب نسبة 

ل عليها من التجربة بأن قيم كل من الوزن المكتسب، استهلاك صأثبتت النتائج المتح
لم تتأثر معنوياً  اللاحملكتاكيت وق، نسبة التصافي نفالعليقة، كفاءة تحويل الغذاء، نسبة ال

 .الحار إلى العلائقبإضافة الفلفل 

أشارت الدراسة الاقتصادية بأن مجموعة الكتاكيت المغذاة على الفلفل الحار بنسبة 
 .قد تحصلت على أعلى مردود اقتصادي مقارنة بالمجموعات التجريبية الأخرى% 8

 


